
1Soutok 3/2017

Vltavan Davle byl založen v  r. 1897 
plavci a  dělníky (šífaři a  voraři) z  oko-
lí řeky Vltavy, kteří dopravovali dřevo, 
písek a  jiný stavební materiál do  Pra-
hy a  dále do  Německa. Potřebovali 
se  sdružit do  spolku, aby překonali 
nesnáze v dobách nemoci nebo při ne-
štěstí v rodinách.
Dnes je naším hlavním posláním za-
chovávat a  rozvíjet tradice spolku, 
podporovat vztah k rodnému kraji, zís-
kávat mladé lidi pro myšlenky a odkaz 
našich předků.
V současné  době má spolek 235 členů 
v  různé věkové kategorii od  jednoho 
roku do  90 let, od  základního po  vy-
sokoškolské vzdělání. Je samostatnou 
organizací v  rámci městyse Davle a  je 
tímto úřadem všestranně podporován. 
Za  posledních 10 let se  můžeme po-
chlubit řadou akcí, které obohatily 
činnost spolku a  přispěly k  jeho pro-
pagaci na  veřejnosti. Jmenujme ty 
nejdůležitější:

V Y D Á V Á M Ě S T Y S D A V L E

číslo 368 3/2017 10 Kč

Spolek VLTAVAN DAVLE oslavil 120 let své činnosti
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Z městyse

Vážení spoluobčané,
v  dnešním slovu starosty bych vám 
chtěl sdělit informace o  probíhajících 
akcích v  Davli. Asi nejproblémověj-
ší stavební akcí, která velmi omezuje 
nejen naše občany, ale i  celé okolí, je 
oprava mostu Vltavanů přes řeku Vl-
tavu. Celou stavbu fi nancuje Středo-
český kraj a  stavbu realizuje sdružení 
„Most v Davli CCZ – Firesta“ (společníci 
fi rma COLAS CZ, a. s., a  fi rma FIRESTA 
Fišer, rekonstrukce, stavby, a. s.). Před 
samotným uzavřením mostu proběhlo 
několik jednání se zástupci Středočes-
kého kraje, odborem dopravy, Policií 
ČR, ROPID a stavební fi rmou, zda přece 
jen nepůjde realizovat opravu za prů-
jezdu alespoň jednoho silničního pru-
hu. Uspěli jsme jen částečně. Podařilo 
se  nám domluvit, aby alespoň v  zim-
ních měsících byl průjezd mostu mož-
ný. K  předání staveniště došlo 1. září 
a  k  úplné uzavírce mostu došlo hned 
4. září. V průběhu stavby byla vybourá-
na obě předpolí mostu, takže na obou 
stranách vznikla 10metrová díra. Most 
musel být provizorně nadzvednut, 
aby mohla být vyměněna nefunkční 
a  neopravitelná ložiska na  opěře č. 1. 
Díky uzavřenému mostu byla konečná 
zastávka autobusové linky 444 dočas-
ně přemístěna k  vlakovému nádraží. 

I  tady nám však vznikl velký problém, 
protože nízkopodlažní autobusy z dů-
vodu zvýšeného vlakového přejezdu 
se  zapichovaly do  přejezdu. Nakonec 
bylo s  dopravcem domluveno, aby 
na školní ranní a odpolední spoje jez-
dily vyšší autobusy a  na  polední a  ví-
kendové spoje bude konečná zastávka 
Davle Sázava – u křižovatky s mostem. 
Předpokládané termíny uzavírek: 
úplná uzavírka včetně vyloučení chod-
ců bude v  termínech od  4.  9.  2017 
až  15.  12.  2017 a  od  16.  3.  2018 
do 7. 6. 2018
částečná uzavírka – kyvadlový provoz ří-
ze ný semafory pro vozidla do 3,5 t + pás 
pro chodce v termínech od 16. 12. 2017 
do  15.  3. 2018 a  od  8.  6.  2018 
do 21. 9. 2018
Další probíhající stavební akcí je re-
konstrukce ulice Okružní ve  Sloupu. 
Rekonstrukci ulice provádí firma BES, 
s. r. o., z  Benešova. Při provádění za-
sakovacích objektů došlo k  havárii 
vodovodního potrubí a  po  kontrole 
stavu VHS Benešov bylo navrženo, 
že  se  musí celý vodovod vyměnit, 
neboť je v  havarijním stavu. Práce 
na  rekonstrukci komunikace musely 
být přerušeny a  VHS Benešov začala 
pracovat na výměně havarijního stavu 
vodovodu i  přípojek v  tomto úseku. 

Snad se vše podaří vyměnit, než uhodí 
velké mrazy. K dokončení rekonstruk-
ce ulice Okružní pravděpodobně do-
jde až  v  jarních měsících, neb v  zimě 
nebudou fungovat obalovny.
Předpokládané možné uzavírky, kte-
ré by  se  nás měly dotknout v  průbě-
hu příštího roku: jelikož nám teprve 
1. 12. 2017 odsouhlasili na Ministerstvu 
pro místní rozvoj výsledek výběrové-
ho řízení na akci Davle – rekonstrukce 
oboustranných chodníků v ulici Na Ná-
městí a  Na  Javorce, bude při této akci 
částečně omezen provoz na  komuni-
kaci a  uzavřeny části chodníků, dále 
nás na  jaře čekají ještě čtyři částečné 
uzavírky na  silnici II/102 kvůli sanaci 
skal (současná uzavírka etap u Vranské 
přehrady a u Štěchovic by měla být do-
končena 18. 12. 2017), po  dokončení 
všech etap sanace skal by  mělo dojít 
k  celkové rekonstrukci silnice II/102 
od Strnad – Štěchovice včetně mostků 
a po dokončení opravy mostu Vltavanů 
v Davli pravděpodobně dojde k opravě 
a celkové uzavírce silnice od Štěchovic 
na Hradištko. Máme se tedy na co těšit 
a můžeme doufat, že vše bude odbor-
ně a dobře opraveno. 
Na  závěr, jelikož nadchází čas vánoč-
ní a  s  ním chvíle rodinné pohody, 
bych vám chtěl, vážení spoluobčané, 
za sebe a členy zastupitelstva městyse 
popřát krásné a  veselé prožití vánoč-
ních svátků plné lásky, radosti a  po-
hody a aby se vám v roce 2018 splnily 
všechny sny a přání. 

V úvodu si dovolím malou bilanci kon-
čícího roku, který byl ve znamení oslav 
130. výročí hasičského sboru v  Davli 
a  120. výročí Vltavanu Davle. Tradičně 
jsme se  úspěšně prezentovali v  rámci 
krajského kola soutěže vesnice roku. Po-
dařilo se nám dokončit opravu Starého 
davelského mostu, Božích muk ve Slou-
pu, zrekonstruovat ulice K  Rybníku 
a  Neprůjezdní, zahájit opravu komuni-
kace Okružní ve  Sloupu a  získat dota-
ci na  opravu chodníků v  centru Davle 
a na nové dýchací přístroje pro zásaho-
vou jednotku hasičů. Mnoho času jsme 

strávili na  jednáních se  SŽDC v  rámci 
revitalizace trati 210 a  možného řeše-
ní lávky pro pěší skrz davelské nádra-
ží a  se  Středočeským krajem ohledně 
opravy mostu Vltavanů a nad plánova-
nou rekonstrukcí silnice 102. Velké po-
děkování za odvedenou práci patří celé-
mu zastupitelstvu a zejména pak panu 
starostovi Jiřímu Prokůpkovi. V  příštím 
roce bychom se  rádi zaměřili na  další 
etapy obnovy místních komunikací, 
parkování v  centru Davle, rozvoj par-
ku, obnovy vybavení hasičů a  projekty 
sdružené pod hlavičkou Smart City.

Co mě letos překvapilo – snad 
od mého prvního zvolení do zastupi-
telstva městyse nám nepřišel žádný 
článek do  Soutoku k  proběhnuvším 
volbám do  PSP, respektive ho nikdo 
nechtěl napsat s  výjimkou strohých 
dat (k nalezení na volby.cz). Nejistota, 
šok, nemožnost najít vhodná slova, 
kterou přinesly volby, jsou zřetelně cí-
tit. Zvítězila totiž strana, která se sama 
prohlašuje za protisystémovou a svou 
podporu hledá u  stran netolerant-
ních. Vzhledem k  ekonomickému 
růstu tu mohou zůstat u  moci nejen 
následující čtyři roky, ale dokonce 
i  další volební období, kdy mohou 
provádět nesystémové změny v  říze-
ní země, obsadit všechny řídící funk-
ce státu a  postupně provádět změny 

Slovo starosty

Slovo místostarosty
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v  politické orientaci. Zcela upřímně, 
mně se nechce žít v nesvobodné zemi, 
těch 15 let, co jsem to zažil,  opravdu 
stačilo! Snad právě proto budou důle-
žité nadcházející prezidentské volby, 

které potvrdí stávající směr či se nově 
zvolí kandidát, který bude navazo-
vat na  hodnoty liberální demokracie 
a  opět vrátí do  společnosti diskusi 
o  společném evropském prostoru 

v  rámci Evropské unie. K  nadcházejí-
cím oslavám 100 let vzniku republiky 
by to byl krásný dárek.
Závěrem vám všem přeji veselé Vánoce 
a šťastný nový rok.

20. zasedání Zastupitelstva městy-
se Davle proběhlo dne 22. 6. 2017 
v  salonku Hotelu Pivovar. Po  úvod-
ní kontrole zápisu předchozího 
zasedání Zastupitelstvo městyse 
Davle vzalo na  vědomí rozbor hos-
podaření za  I. čtvrtletí roku 2017 
(příjmy: 10  123  950,40  Kč a  výdaje: 
7  855  834,38 Kč). Následně schválilo 
úpravu rozpočtu č. 4 v roce 2017 (pří-
jmy po  úpravě: 25  590  000  Kč, výda-
je po  úpravě: 32  198  000 Kč). Dalším 
bodem programu bylo schválení zá-
věrečného účtu městyse Davle za rok 
2016. Rozpočtové příjmy městyse 
v  uvedeném roce včetně přijatých 
a  schválených úprav činily koneč-
ných 35  101  997  Kč. Rozpočtové vý-
daje za  rok 2016 byly schválenými 
úpravami navýšeny na  konečných 
24  992  264  Kč. Vzhledem k  údajům 
o  hospodaření městyse a  závěrům 
kontroly hospodaření za  sledované 
období schvaluje zastupitelstvo zá-
věrečný účet městyse za  rok 2016 
„bez výhrad“. Následně zastupitelstvo 
schválilo účetní závěrky pro městys 
Davle, MŠ, ZŠ za  rok 2016. Následné 
tři projednávané body se  věnovaly 
schválení smluv s ČEZ Distribuce, a. s. 
– č. IO-12-6000215/VB/001 s  názvem 
„Davle – TS PZ_3896“ – umístění dis-
tribuční trafostanice. Věcné břeme-
no se  zřizuje na  části pozemku parc. 
č. 77/4 v  k.ú. Davle za  jednorázovou 
náhradu 10 000 Kč, č IV-12-6017451/1 
s  názvem „Davle, Sloup – kNN pro 
parc. č. 145/91“ – umístění kabelu NN. 
Věcné břemeno se  zřizuje na  pozem-
ku 145/4 v k.ú. Davle za jednorázovou 
náhradu 1 000 Kč a č. IV-12-6018961/1 
Sázava s  názvem „NN pro pozemek 
č. 860“ – kabelové vedení NN. Věc-
né břemeno se  zřizuje na  pozemcích 
parc. č. 18/5, 32/3, 241/1 a  246/1 vše 
v  k.ú. Sázava u  Davle za  jednorázo-

vou náhradu 20  400  Kč. Projednány 
byly čtyři nájemní smlouvy, které 
se  týkaly nájmů chat a  okolních po-
zemků – nájemní smlouvu na  část 
pozemku p.č. 197/32 – lesní pozemek 
o  výměře 296  m2 a  pozemku 197/91, 
pozemek pod rekreační chatou č.ev. 
374 o výměře 57 m2 vše v k.ú. Sázava 
u  Davle za  celkovou cenu 2  984 Kč/
rok na  dobu určitou do  31. 12. 2020, 
nájemní smlouvu na  část pozemku 
p.č. 197/32 – lesní pozemek o  výmě-
ře 144  m2 a  pozemku 197/103, poze-
mek pod rekreační chatou č. ev.  354 
o  výměře 36  m2 vše v  k.ú. Sázava 
u Davle za celkovou cenu 1584 Kč/rok 
na  dobu určitou do  31. 12. 2020, ná-
jemní smlouvu na  část pozemku 
p.č. 197/32 – lesní pozemek o výměře 
70  m2 a  pozemku 197/88, pozemek 
pod rekreační chatou č.ev. 362 o  vý-
měře 20 m2 vše v k.ú. Sázava u Davle 
za celkovou cenu 810 Kč/rok na dobu 
určitou do  31. 12. 2020 a  nájemní 
smlouvu na pozemek p.č. 348/4 – za-
hrada o  výměře 285  m2 a  pozemek 
st. 693, na  kterém stojí chata č.ev. 20 
o výměře 41 m2 v k.ú. Davle za celko-
vou cenu 2  608 Kč/rok na  dobu urči-
tou do  31. 12. 2020. V  dalším bodě 
zastupitelstvo projednalo a  schválilo 
kupní smlouvu na  prodej pozemku 
p.č. 410/90 – o  výměře 235  m2 v  k.ú. 
Davle, který vznikl oddělením z  po-
zemkové parcely 410/21 dle geo-
metrického plánu č. 1249-106/2016 
za  kupní cenu ve  výši 117  500  Kč. 
Výše uvedená parcela je již historicky 
oplocena a svázána s nemovitostí RD 
č.p. 134 v  k.ú. Davle. Zastupitelstvo 
schválilo též smlouvu o  dílo na  akci 
Boží muka ve  Sloupu s  firmou Vla-
dimír Pešata (IČ: 169  92  067) za  cel-
kovou cenu 82  900  Kč. Městys Davle 
ve smyslu zákonného ustanovení § 30 
občanského zákoníku v  rámci před-

kupního práva neschválilo odkup ne-
movitost č.ev. 308 postavené na  par-
cele č. 197/53, k.ú. Sázava u  Davle 
za cenu 500 000 Kč. 
V  rámci informačního bloku jednání 
pan starosta informoval o  průběhu 
naší účasti v  soutěži Vesnice roku stře-
dočeského kraje. Hodnotitelská komi-
se nás navštívila 31. 5. 2017. Starosta 
poděkoval všem zúčastněným. Davle 
byla oceněna diplomem za  podpo-
ru sportovních aktivit mládeže. Další 
informace se  týkala opravy Starého 
davelského mostu a  mostu Vltavanů. 
Starý davelský most je opraven a nový 
most bude podle stavebního povolení 
uzavřen od  4. 9. 2017 do  15. 12. 2017 
zcela, následně bude v zimním období 
otevřen jeden jízdní pruh na  semafor. 
Další stavební činnost v davelském oko-
lí se zejména týká sanace skal, které bu-
dou probíhat do konce roku 2018. KSÚS 
připravuje projektovou dokumenta-
ci na  rekonstrukci komunikace II/102 
v  úseku Jíloviště – Měchenice a  Davle 
– Štěchovice. Středočeský kraj též za-
dal přípravu projektu na  rekonstrukci 
komunikace II/102 přímo v Davli – zru-
šení dlažebních kostek v  Davli, nový 
povrch. V roce 2018 se uskuteční prav-
děpodobně úplná čtyřměsíční uzávěr-
ka komunikace Štěchovice – Hradištko. 
Městys Davle připravuje výběrové řízení 
na  zhotovitele rekonstrukce chodníků 
v  Davli. V  rámci rozšiřování veřejného 
osvětlení proběhne instalace nového 
osvětlení u základní školy, na nábřeží Vl-
tavy a v uličce „Kovářská“. Dále pan sta-
rosta informoval, že probíhá druhá eta-
pa rekonstrukce komunikací K Rybníku 
a Neprůjezdní; u rekonstrukce komuni-
kace Okružní se stále čeká na stavební 
povolení. Městys dále připravuje pro-
jektovou dokumentaci na  rekonstrukci 
komunikace Na  Balkáně. Pan starosta 
informoval o stavu jednání odkupu skla-
du v  areálu vodojemu Račana od  Stát-
ních hmotných rezerv ČR. V  srpnu 
by měl proběhnout vklad do KN. Tento 
objekt bude využíván jako hlavní mís-
to IZS městyse. V  rámci stálého jedná-

Z městyse

20. veřejné zasedání
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Z městyse

ní o  nedostatečné kapacitě parkování 
v centru Davle si městys nechal zpraco-
vat dopravní studii parkování v  centru 
Davle. Pan starosta dále přítomné infor-
moval, že sdružení Posázavský vodovod 
se z právních důvodů bude transformo-

vat na Dobrovolný svazek obcí. V rámci 
informačního bloku pan místostarosta 
pozval zúčastněné občany na  oslavy 
130 let SDH v Davli.
V  diskusi p.  Rudolf Nágl upozornil 
na  opakované rušení nočního klidu 

na  hřišti, který vadí obyvatelům ulice 
Na Vinicích. Na  uvedené reagoval za-
stupitel p. Antonín Mlejnský, který při-
slíbil za správu hřiště ukončení hudeb-
ní produkce ve 22.00 hod. Pan Daniel 
Rykl si stěžoval na zápach u fary.

21. zasedání se  uskutečnilo dne 
17. 8. 2017 v obřadní síni městyse Davle 
a  na  programu bylo pouze schválení 
čtyř smluv. Prvním bodem byla schvá-
lena smlouva o dílo na zakázku „Davle 
– komunikace Okružní.“ Do výběrové-
ho řízení se  přihlásilo šest fi rem. Nej-
nižší nabídkovou cenu předložila fi rma 
BES, s. r. o., Sukova 625, 256 01 Benešov, 
IČ: 43792553 ve  výši 1 803 524,18  Kč 
bez DPH. Zastupitelstvo pověřilo 

starostu schválením smlouvy o  dílo 
na akci „Davle – komunikace Okružní“ 
s fi rmou BES, s. r. o., případně s fi rmou 
ZNAKON, a. s., jakožto druhou v  po-
řadí. Druhým bodem programu bylo 
schválení přijetí dotace z  rozpočtu 
Středočeského kraje a uzavření smlou-
vy o  poskytnutí dotace ze  Středočes-
kého Fondu podpory dobrovolných 
hasičů a složek IZS ve výši 138 132 Kč. 
Následně zastupitelstvo projednalo 

a schválilo nájemní smlouvu s nezisko-
vou organizací „Spolek Daveláček“, 
IČ: 01475525 na  nebytový prostor 
ve druhém patře v čp. 63 v k.ú. Davle. 
Pronájem byl sjednán za cenu 1 000 Kč 
měsíčně + služby. Posledním bodem 
programu bylo projednání a  schvá-
lení kupní smlouvy na  odkoupení 
pozemku p.č. 411/23 – 272  m2 v  k.ú. 
Davle za 1 000 Kč, odděleného dle GP 
č. 1304-31/2017, od  fi rmy B & J, s. r. o., 
IČ: 25642316. Důvodem k  odkupu je 
zajištění možnosti vystavět chodník 
při komunikaci Vltavská. Diskuse s ob-
čany v rámci zastupitelstva neproběh-
la, nebyl vznesen žádný dotaz.

22. zasedání Zastupitelstva městy-
se Davle se  konalo 14. 9. 2017 v  sa-
lonku Hotelu Pivovar. V  jeho úvodu 
pan starosta provedl kontrolu zápisu 
ze zasedání č. 21 a zejména se věno-
val bodu schválení smluv s  firmou 
BES, s.r.o., na  opravu komunikace 
Okružní, schválení smlouvy na  dota-
ce pro IZS (hasiči) se  Středočeským 
krajem a  schválení smlouvy se  Spol-
kem Daveláček. Následně pan mís-
tostarosta přítomným představil roz-
bor hospodaření za  II. čtvrtletí 2017 
(příjmy: 18  769  861,96  Kč a  výdaje: 
20  735  129,69 Kč), který zastupitel-
stvo vzalo na vědomí. V dalším bodě 
představil úpravu rozpočtu č. 5 v roce 
2017 (příjmy: 27 206 000 Kč a výdaje: 
35  161  000 Kč). Tato úprava byla za-
stupitelstvem schválena. Pan staros-
ta představil další bod, a to odprodej 
části pozemkové parcely p.č. 233/3 
díl a) o velikosti 18 m2 a části parcely 
p.č. 197/16 díl b) o  velikosti 116  m2, 
vše v  k.ú. Sázava u  Davle za  kupní 
cenu 67  000  Kč. Dále odprodej čás-

ti pozemkové parcely p.č. 86/1 díl a) 
o velikosti 20 m2 v k.ú. Davle za kup-
ní cenu 10 000 Kč. Na programu byly 
následně dvě smlouvy s  ČEZ Distri-
buce, a. s. – smlouva o  zřízení věc-
ného břemene – služebnosti č. IV–
12-6018411/1 za  finanční náhradu 
ve  výši 8  200  Kč vč. DPH a  smlouva 
o zřízení věcného břemene – služeb-
nosti č. IV–12-6020010/1 za  finanční 
náhradu ve  výši 1  200  Kč. Následo-
valo projednání a schválení smlouvy 
o  možnosti provést stavbu na  cizím 
pozemku p.č. 77/4, p.č. 86/60, p.č. 
616/1, vše v  k.ú. Davle, se  Středo-
českým krajem, která se  týká opravy 
silnice č. II/102. Sporné body, které 
stavba s  sebou přinese, budou ještě 
s  investorem projednány. Konkrétně 
se  jedná o  odvodnění komunikace 
a  zastávka Davle, Portus (směr Pra-
ha). Zastupitelstvo se  nesouhlasně 
vyjádřilo k  žádosti obce Měchenice 
o  převedení lokality Z01 z  katastrál-
ního území Davle do  katastrálního 
území obce Měchenice.

Následoval diskuse, kdy pan staros-
ta přítomné informoval o  ukončení 
opravy křížku ve  Sloupu u  hasičské 
zbrojnice, dokončení rekonstrukce 
ulic K  Rybníku a  Neprůjezdní, do-
končení opravy Starého davelského 
mostu a  zahájení stavby na  mostě 
Vltavanů. Následně přestavil naši 
účast na  vyhlášení výsledku sou-
těže Vesnice roku 2017, kde Davle 
získala diplom za podporu sportov-
ních aktivit mládeže. Vítěznou obcí 
se  stala obec Hvožďany. Pan sta-
rosta nastínil nutnost rozšířit škol-
ní kuchyni v  ZŠ Davle. Městys zadá 
studii o  proveditelnosti možného 
rozšíření školní jídelny. Informo-
val též o  probíhajícím výběrovém 
řízení na  opravu  chodníků. Zatím 
nebyla vybrána vítězná firma, jeli-
kož se čeká na doplnění údajů u na-
bídky, která měla velmi nízkou na-
bízenou cenu a  nejasné reference. 
Poslední informací od pana starosty 
bylo, že 20. až 21. 10. 2017 proběh-
nou volby do Poslanecké Sněmovny 
Parlamentu ČR. V  diskusi pan Rykl 
poděkoval za opravu Starého davel-
ského mostu a požádal městys o ře-
šení problému s  divokými prasaty 
v centru městyse.

21. veřejné zasedání

22. veřejné zasedání
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Začátek nového školního roku patři tra-
dičně našim novým přírůstkům – prv-
ňáčkům. Dne 4. září tak zasedlo poprvé 
do  školních lavic rovných 58 holčiček 
a  kluků. V  obou prvních třídách pracují 
děti se dvěma pedagogy – paní učitelkou 
a  paní asistentkou. Tento model výuky 
se  nám velmi osvědčil, zvláště v  počet-
ných třídách je díky této spolupráci čas 
na  individuální podporu či dopomoc 
žáčkům, kteří ji potřebují. Zkušenější 
školáci se pak s větší i menší chutí pustili 
do školních rozmanitostí – počínaje výu-
kou, trávením velké přestávky v  bezpeč-
ném a  klidném školním dvoře, obědem 
ve školní jídelně a konče relaxačním od-
polednem ve  školní družině či rozvojem 
svého potenciálu v  některém z  našich 
odpoledních kroužků. I letos děti v rámci 
svých odpoledních aktivit mohou tvořit 
v  keramické dílně s  Maruškou Rýdlovou, 
věnovat se netradičním výtvarným tech-
nikám s Katkou Nožinovou, učit se zákla-
dům badmintonu s  Monikou Zrnovou, 
tančit s Janou Šťastnou a Janou Látalovou 
anebo si třeba procvičit hlavičky v šacho-
vém kroužku s Milošem Urbanem či logic-
kých a deskových hrách s Hanou Procház-
kovou. Nabídka kroužků je pestrá a zájem 
dětí nás opravdu moc těší a motivuje!
Davelská škola věnuje ve svých vzdělá-
vacích tématech hodně prostoru eko-
logické a  environmentální výchově. 
Letošním nosným tématem je „půda“ 
a mottem pro tento rok „za školu krás-
nější“. Po  celý školní rok bude téma 
půdy akcentováno ve  třídních i  ce-
loškolních projektech, akcích pro ve-

řejnost, v  činnosti školního ekotýmu. 
A doufáme, že výsledky našeho letošní-
ho snažení budou vidět. 
Jednou z aktivit je vyhledání vhodných 
míst ke  zkrášlení. Co to  znamená? Bu-
dou vybrána tři místa ve škole (nejbliž-
ším okolí), která se  stanou kandidáty 
na  zvelebení. Do  Vánoc mohou děti 
podávat plány, projekty a  rozvahy (i  fi -
nanční) svých třídních představ, jaká 
a  jak místa vylepšit. Podmínkou je, aby 
se  samotné realizace přeměny účast-
nili i  žáci, bude možné využít i pomoci 
dospělých (rodičů, učitelů,…). Na závěr 
1. pololetí budou vyhlášeny vítězné pro-
jekty a za podpory vedení školy proběh-
ne během 2. pololetí jejich realizace. 
Upřímně jsme zvědaví, co děti navrh-
nou a jak se společné dílo podaří. 
Teplé podzimní dny nás vylákaly na škol-
ní výlety s poznáváním – nejenže se rádi 

podíváme mimo školní budovu a pozná-
váme svět okolo, ale vždy se do terénu 
vydáváme s  jasným cílem a  obsahem. 
A  občas se  koná i  nějaké překvapení 
a my se učíme se s ním poradit.
Žáci 1. stupně navštívili Českou fi lhar-
monii a mníšecký zámek. Sedmáci se vy-
pravili do Střední rybářské školy do Vod-
ňan. Druháčci poznávali historickou 
Prahu z  ekovláčku. Sedmáci s  šesťáky 
zavítali na Festival vědy, který pořádalo 
pražské ČVUT, a také se vydali naučnou 
stezkou Střed Čech, která vede Davlí. Os-
mička se 6. A naopak navštívila sousední 
Hradištko a  naučnou stezku Sekanka. 
Ve školní družině proběhlo oblíbené Dý-
ňobraní s tvořením a ochutnáváním roz-
ličných dobrůtek z dýně a zavítalo k nám 
také oblíbené divadélko KOS. 
Jak vidíte, ve  škole máme opravdu ba-
revný podzim a jsme tomu tak moc rádi. 
Zajímá-li vás dění v davelské škole, sle-
dujte naše webové stránky či školní Fa-
cebook a nic vám neunikne. 

S přáním klidných dní 
Mgr. Jana Hrubá, ředitelka školy

Podzimní slovo ředitelky
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Nový školní rok začal ve  školce změ-
nami. Dvě paní učitelky nás opustily, 
a  proto došlo k  novému rozdělení uči-
telek do  tříd. Také předškolní děti mají 
s  platností nového zákona povinnou 
školní docházku, což je pro ně změna. 
Třetí změna je cesta do  školky vzhle-
dem k uzavření mostu Vltavanů. Všich-
ni jsme měli obavy, jak vše děti časově 
zvládnou, a nakonec je cesta do školky 
pro některé rodiče zábavou. Je fajn je 
potkávat, jak jedou s dětmi na koloběž-
ce a dávají si závody.
Pro zpříjemnění začátku školního 
roku nám herci Divadla Koloběžka při-
jeli zahrát pohádku Co malí medvě-
di o  podzimu nevědí. V  říjnu, v  době 
honů a  výlovů, jsme měli pohádku 
O zlaté rybce.
Podzim jsme letos přivítali s dětmi jedno 
pěkné slunečné dopoledne. Jeho téma 
byly brambory. Dají se kutálet, nosit v pyt-
lích, vykopávat, třídit – na to jsme si hráli. 
Dá se o nich zpívat, naučit se říkadla, dá 

se z nich tvořit – panáci, tiskátka. Zejmé-
na se z nich dá vařit a péct, a to nás moc 
bavilo. Připravili jsme bramborovou hos-
tinu. Na jídelním lístku byla bramboračka, 
pečené brambory na  plechu, brambory 
na loupačku s máslem a se solí, brambo-
rový salát a  sladká tečka – bramborový 
koláč. Odměnou za  tak velkou námahu 
byl dětem hudební a  taneční program 
Inky Rybářové a klauna Rybky rybičky.
Podzim je tady, příroda se mění, a to je 
pro náš letošní školní vzdělávací pro-
gram období jako stvořené. Jmenu-
je se  Jen si děti všimněte, co je krásy 
na  světě. Budeme se  tedy co nejpo-
drobněji zabývat přírodou v  jednotli-
vých ročních obdobích.
V polovině října nás navštívila paní cho-
vatelka ježků bělobřichých a představi-
la nám svoje svěřence. Dozvěděli jsme 
se, jak se o ježky stará, co mají nejraději 
k jídlu a děti zjistily, že jablíčka to nejsou. 
Děti si mohly vyzkoušet nakrmit ježčí 
kamarády červíky. Pohladit si je a  zjis-

tit, že bodlinky nemusejí píchat. Viděly 
jejich ježčí domečky a  hračky. Přispěli 
jsme paní chovatelce na krmení pro její 
svěřence a zároveň děkujeme rodičům, 
kteří se také fi nančně podíleli.

 Kolektiv učitelek mateřské školy

Podzim v mateřské škole
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Oddíl Judo Davle – Štěchovice započal 
svoji činnost ve druhé polovině měsíce 
září 2017 aktivní přípravou na pohárová 
utkání v rámci ČR a Sčk. Dále oddíl dopl-
nil tzv. přípravku, která vychovává a při-
pravuje nováčky pro závodní tým oddí-
lu B a A, a rozšířil se o nové členy z řad 
rodičů – oddíl pro dospěláky. Vlastní pří-
pravka je již plná a případní noví zájem-
ci si musejí počkat do konce ledna 2018, 
kdy dnešní nováčci postoupí do závod-
ního B-oddílu, a  tak se  přípravka bude 
moci doplnit o nové členy. Při této pří-
ležitosti upozorňuji rodiče, že přípravka 
oddílu Judo neslouží jako prodloužená 
družin, či klubík, kam se  odkládají děti 
ve  volném čase, znovu upozorňuji, 
že  jsme již pátým rokem oddíl, který 
se  svými výsledky řadí k  předním judo 
oddílům v  rámci celé České republiky, 
a  opravdu nemáme kapacitu se  indivi-
duálně věnovat dětem, které nezvládají 
základní pohybové předpoklady.
K vlastní činnosti oddílu v průběhu mě-
síce října se oddíl zúčastnil ke dni 15. 10. 
2017, co píši tento příspěvek, celkem 
sedmi závodů – dvou v Říčanech, dvou 
v Mělníku, jednoho v Teplicích a v Kra-
lupech a  společného mezioddílového 
Randori v  Neratovicích. Těchto závodů 
se zúčastnilo celkem 55 závodníků, kte-
ří získali celkem pět prvních míst, osm 

druhých míst a  18 třetích míst. Navíc 
v  Českém poháru v  Teplicích si Míša 
Novotná za  třetí místo a  Martin Dufek 
i  přes způsobené zranění stehenního 
svalu, 7.  bodované místo, zajistili účast 
na letošním mistrovství České republiky 
v kategorii starších žáků, které se kona-
lo 21. 10. 2017 v  Jičíně. Tomáš Kolman 
získal potřebné body do  ranking listu 
v Kralupech, a tak i on společně s Klárou 

Matouškovou v kategorii mladších žáků 
postoupili na  mistrovství České repub-
liky, které se  konalo v  listopadu 2017 
v Mladé Boleslavi.
Milým překvapením byla bojov-
nost a  umístění našich nováčků, kteří 
se  po  měsíční přípravě zúčastnili spo-
lečného mezioddílového Randori v Ne-
ratovicích, kde si to  rozdali s  nováčky 
z  nejlepších pražských oddílů Vršovic, 
Sparty a místních Neratovic. Naši boreč-
kové se nedali a se soupeři z pražských 
oddílů a  Neratovic svedli rovnocenné 
souboje.
Co říci na  závěr. Oddíl bude v  říjnu 
příštího roku slavit 15 let od  svého za-
ložení v  Davli, při této příležitosti zmí-
ním doposud největší oddílový úspěch, 
tj., že čtyři jeho zástupci oddíl reprezen-
tovali na  mistrovství České republiky. 
Také dosavadní letošní úspěch sedm 
krajských mistrů Sčk a  2. místo Míši 
Novotné v  družstvu děvčat Sčk Mělník 
na mistrovství České republiky a druhé 
místo Martina Dufka v  Lucembursku 
na prestižním závodě EU judo a úspěš-
ná účast závodníků na  různých judo 
závodech ukazuje, že  nastolená cesta 
oddílu je správná a  závodníci oddílu 
vzorně reprezentují oddíl, Davli a  své 
základní školy. Navíc naši kamarádi 

Judo Davle – Štěchovice
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Zprávy z davelského fotbalu

bydlící v  okolí Slap se  zúčastnili minu-
lý týden otevření nové sportovní haly 
ve Slapech, kde před přítomnými diváky 
předvedli své judo umění, za což jim ješ-
tě jednou touto cestou děkuji. Přátelé 
a  příznivci davelského juda, držte nám 
všechny palce, aby i letošní judo rok byl 
pro oddíl úspěšný a aby po celé ČR vě-
děli, že v Davli existuje malý, ale SLUŠNÝ 
JUDO ODDÍL.
Ing. Miloslav Málek, hl. trenér a předseda 

oddílu Judo Davle – Štěchovice

Průběžné zhodnocení činnosti oddílu 

Judo Davle – Štěchovice za rok 2017

Od  počátku letošního roku se  183 zá-
vodníků oddílu zúčastnilo celkem 26 zá-
vodů, na kterých získali celkem 50 prv-
ních míst, 29 druhých míst a 46 třetích 
míst. Na mistrovství Sčk získali závodní-
ci oddílu celkem sedm titulů Mistrů Sčk 
a  nejlepší závodnice oddílu Michaela 
Novotná získala jako členka družstev 
děvčat Sčk Mělník na letošním mistrov-
ství ČR v  Olomouci druhé místo, před 
tímto úspěchem získala v roce 2014 titul 
mistryně ČR v judo a v roce 2015, 2016 
a 2017 titul vicemistryně ČR. Další nejú-

spěšnější závodník oddílu Martin Dufek, 
medailista z  MČR 2014, získal v  červnu 
letošního roku v  Lucembursku druhé 
místo na  prestižním mezinárodním zá-
vodě EÚ. V kategorii starších žáků v  le-
tošním roce se  na  základě dosažených 
výsledků a bodů z ČP 7. místa zúčastnili 
mistrovství ČR v judo Michaela Novotná 
a  Martin Dufek. Bohužel pro zranění, 
které oba utrpěli na ČP v Teplicích těsně 
před MČR, do bojů o medaile naši nejú-
spěšnější závodníci letos nezasáhli.
V  kategorii mladších žáků si dosažený-
mi výsledky v krajských pohárech zajis-
tili účast na mistrovství ČR závodník To-
máš Kolman a Klára Matoušková, které 
se  konalo 11. listopadu 2017 v  Mladé 
Boleslavi. Bohužel ani tito dva naši zá-
vodníci do  bojů o  medaile nezasáhli. 
I  tak je možné činnost oddílu hodnotit 
jako úspěšnou, to potvrdilo i průběžné 
hodnocení 20 oddílů v  rámci Sčk, kde 
se náš oddíl umístil na 10. místě, o půl 
bodu za  okresním oddílem Beroun 
a  o  bod za  okresním oddílem Mělník. 
Jakou členskou základu mají tyto oddíly 
a  oddíl Davle, není asi třeba zdůrazňo-
vat. Náš oddíl je v porovnání s krajský-

mi a okresními judo oddíly velice malý, 
ale dosaženými sportovními výsledky 
se  těmto velkým oddílům již pátým 
rokem zdárně vyrovnává.
Mimo závodní činnosti se  oddíl věnuje 
také přípravě nových talentů, kterých 
má od  září v  přípravném kurzu oddílu 
celkem 20. I tito noví borečkové v rámci 
různých mezioddílových randory doka-
zují, že patří do úspěšného oddílu Judo 
Davle – Štěchovice. Oddíl ještě absolvo-
val 2. prosince 2017 mezinárodní závod 
v Berlíně, kterého se zúčastnili naši letoš-
ní nejúspěšnější mláďata a mladší žáci.
V  závěru průběžného zhodnocení čin-
nosti oddílu bych rád osobně poděko-
val Michaele Novotné a Martinu Dufko-
vi za vzornou a příkladnou reprezentaci 
oddílu v  kategorii mladších a  starších 
žáků, kteří svými dosaženými výsledky 
posunuli oddíl tam, kde se nyní nachází.
Pevně věřím, že příští rok již v kategorii 
dorostenců naváže Míša i Martin na svo-
je dosavadní úspěchy. Míšo a  Martine, 
jménem vedení oddílu Judo Davle – 
Štěchovice a jménem svým vám děkuji.
 Ing. Miloslav Málek, hl. trenér a předseda 
oddílu a spolku Judo Davle – Štěchovice 

Po prázdninové přestávce se v srpnu zača-
lo s tréninky a několika přípravnými zápa-
sy. Do podzimní sezony ročníku 2017/18 
jsme vstoupili 26. 8. prohrou na  domá-
cím stadionu s  Vraným 1:4. Od  té doby 
jsme do 15. 10. sehráli osm mistrovských 
utkání. Musíme přiznat, že se nám zatím 
příliš nedaří. Zvítězili jsme ve třech utká-
ních – s Jesenicí B 2:1, s Průhonicemi B 5:0 
a ve Vestci 2:4. V pěti utkáních jsme pro-
hráli, někdy těsně. Největší porážku jsme 
utrpěli v  Jílovém 7:1. Momentálně jsme 
na 9. místě III. tř. odd. A s 9 body, se skóre 
16:22. Nejlepšími střelci byli Martin Ouský 
s 6 brankami (8. místo v soutěži) a Lukáš 
Zelenka se  3 brankami. Na  nepříliš dob-
rých výsledcích se podepsalo mj. to, že je 
dlouhodobě zdravotně mimo hru jeden 
z pilířů naší obrany – Jan Hofman (Kýta), 
dost zápasů pro nemoc nebo zranění 
chyběli Vašek Blažek, Láďa Pšenička, z po-
čátku sezony Kuba Houdek, a přestal hrát 
internacionál Antonín Mlejnský. Trené-

rem mužstva je nadále obětavě Antonín 
Fábera. O hřiště a zázemí se zodpovědně 
starají Zdenda Houdek a Antonín Mlejn-
ský. Do  konce podzimní části soutěže 
nám zbývá  pět soutěžních utkání, z toho 

na domácím stadionu 28. 10. ve 14 hod. 
s  Okrouhlem a  11. 11. ve  14 hod. s  Ka-
menným Přívozem. Přijďte nás povzbu-
dit! Kromě fotbalových zážitků vás čeká 
občerstvení a děti dětské hřiště.
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• v místech, kde byl náš spolek založen 
(Hotel Pivovar), na paměť jeho vzniku 
a činnosti byla v roce 2007 odhalena 
pamětní deska;

• na  památku šífařů byla v  červenci 
2008 na břehu Vltavy proti Vltavance 
odhalena socha šífaře od  akademic-
kého sochaře Vitanovského;

• nemalé úsilí a  fi nanční prostředky 

jsme vynaložili na  vybudování vlta-
vanského muzea a  klubovny v  pro-
storách bývalé restaurace Vltavanka. 
Muzeum slavnostně otevřel a vysvětil 
kardinál Dominik Duka dne 23. 8. 2013;

• velkou událostí pro spolek, ale i  pro 
městys Davle bylo udělení titulu Mezi-
národní vorařská obec dne 29. 6. 2014;

• tradiční a bohatá spolupráce s městy-
sem Davle se projevuje i v pravidelné 
účasti v krajské soutěži Vesnice roku. 
Jsme hrdi na to, že od roku 2016 mů-
žeme v  muzeu vystavovat diplom 
Za nehmotné kulturní dědictví, které 
městysi Davle udělil Středočeský kraj;

• nejenom se zastupitelstvem obce, ale 
i s ostatními spolky – SDH a Slavojem 
Davle – úzce spolupracujeme, máme 
v jejich řadách několik členů Vltavanu;

• rozvíjíme a  utužujeme spolupráci 
s  ostatními bratrskými spolky z  Pur-
karce, Štěchovic, Prahy a s Dělnickou 
besedou Havlíček Řevnice;

• v  neposlední řadě udržujeme velmi 
milou a dlouholetou spolupráci s MŠ 
v  Davli – bez vystoupení těch nej-
menších, a snad i budoucích vltavanů, 
si nedovedeme představit oslavy Dne 
matek – sponzorsky jim před Vánoce-

mi návštěvu oplatíme a  přispějeme 
na zakoupení hraček.

Za zmínku také stojí: 

• spoluúčast při budování nových auto-
busových zastávek v obci;

• brigády na úpravě břehů Vltavy;
• pravidelná účast na oslavách a akcích 

ostatních spolků (nejen zde jmenova-
ných); 

• účast na  každoročním setkání Mezi-
národní asociace vorařů.

Při příležitosti 120. výročí našeho spolku 
a na památku vorařů a šífařů byl v  létě 
2017 postaven vor připomínající zruč-
nost a práci těch, kteří splavovali Vltavu. 
Na stavbě voru se podíleli členové Vlta-
vanu Purkarec, žáci Středního odborné-

ho učiliště Praha 9 Jarov, členové naše-
ho spolku a Vltavanu Čechy.
Právem jsme tedy žádali ve  spolupráci 
s ostatními spolky a Vltavanem Čechy za-
psat vltavanské spolky na krajské sezna-
my nemateriálních statků tradiční lidové 
kultury a na Národní seznam Ministerstva 
kultury ČR. Prostřednictvím Vltavanu Če-
chy, který je aktivním členem Evropské 
vorařské asociace, máme po  domluvě 

s rakouskými a německými kolegy mož-
nost podat v  roce 2018 dodatečnou žá-
dost, aby vorařství jako kulturní dědictví 
bylo zapsáno na Seznam UNESCO.
Krátce si připomeňme vlastní oslavy 
120. výročí vzniku spolku, které byly 
pořádány pod záštitou zastupitelstva 
městyse Davle dne 21. a  22. července 
v  obecním parku za  účasti bratrských 
spolků z Prahy, Štěchovic, Purkarce, Děl-
nické besedy Havlíček Řevnice a široké 
veřejnosti. 
Začátek oslav byl již ve  večerních ho-
dinách 21. 7. 2017. S  velkým zájmem 
a  kladným ohlasem se  setkal koncert, 
kde sponzorsky vystoupila cimbálová 
kapela ONDRÁŠ České armády. Také vy-
stoupení muzikantů z jižních Čech bylo 
příjemným kulturním zážitkem. Závěr 

Aktuálně z místních spolků

dokončení ze str. 1
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Slavnostní průvod městysem

Předseda spolku MVDr. František Dolejší předává pamětní plaketu Mons. Dominiku Dukovi
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večera byl korunován velkolepým oh-
ňostrojem, jehož režie se  ujal starosta 
Mgr. Jiří Prokůpek.
Druhý den 22. července pokračoval pro-
gram oslav v  sedm hodin budíčkem, 
položením květin u rodného domu skla-
datele a dlouholetého kapelníka Spolku 
Vltavan Antonína Borovičky, vztyče-
ním spolkové vlajky u  památníku da-
velských plavců. Ještě před slavnostní 
schůzí jsme za doprovodu hudby uvítali 
bratrské spolky a  hosty před Hotelem 
Pivovar. 
Slavnostní schůzi zahájil předseda spol-
ku bratr MVDr. František Dolejší. V úvo-
du jednání byl za  doprovodu hudby 
a  znění vorařské písně Plavali plavci 
odeslán na  hřbitov u  Sv. Kiliána věnec 
na  památku zesnulých bratrů a  sester. 
Po projevu byla předána vyznamenání.
Čestné uznání obdrželo 17 členů, čestné 
členství 18 a zlatý odznak 18 členů. Jme-
novité seznamy jsou uvedeny ve  spol-
kové kronice. Dále bylo uděleno 17 zla-
tých odznaků Vltavanu Čechy, a to těm 
členům, kteří se  podíleli na  stavbě ta-
bule voru v Davli, který zůstal jako sou-
část vltavanského muzea, a třech tabulí 
voru, na kterých ze Štěchovic připluli zá-
jemci plavby. Během jednání slavnostní 
schůze se dostavil vzácný host kardinál 
Dominik Duka. Plakety Vltavanu Davle 
ke  120. výročí byly předány Mons. Do-

miniku Dukovi, Ing.  Věře Kovářové, 
Mgr.  Jiřímu Prokůpkovi, Ing.  Jaroslavu 
Camplíkovi, MVDr.  Eduardu Slancovi, 
Hannsi Ortnerovi a Ing. Josefu Podrovi.
Za  stavbu voru byla čestná uznání pře-
dána Střední odborné škole stavební 
a zahradnické Praha 9, učiteli odborného 
výcviku a odborné praxe Petru Voráčovi 
a žákům 2. ročníku: Jonáši Černému, Ja-
kubu Dubovi, Matěji Dvořákovi, Petru 
Hrochovi, Františku Chadimovi a  Voj-
těchu Víchovi. Čestná uznání byla ještě 
předána Vyšší odborné škole a  Střední 
průmyslové škole Volyně a Vyšší odbor-
né škole uměleckoprůmyslové a Střední 
uměleckoprůmyslové škole Praha Žižkov.
Po obědě se účastníci oslav seřadili před 
Hotelem Pivovar ke  slavnostnímu kro-
jovanému průvodu. V  čele jeli dva pří-
slušníci Policie ČR na koních, do pocho-
du vyhrávaly dvě kapely: Křídlovanka 
a Muzikanti z  jižních Čech. První zasta-
vení bylo u nově postaveného symbolu 
Městyse Davle – 150 cm vysoký monu-
ment s vytesaným znakem obce, hlavou 
Jana Křtitele. Po krátkém projevu a po-
žehnání, které provedl kardinál Domi-
nik Duka, Vratislav Kříž, člen Národního 
divadla, zazpíval píseň Vltavo, Vltavo…
Průvod pokračoval k pomníku padlých, 
kde byla vzdána čest obětem první 
a  druhé světové války státní hymnou, 
opět v podání V. Kříže.

Další program byl v Obecním parku. Vlta-
vanskou veselici zpestřilo vystoupení Po-
vltavských trubačů – byl to  sponzorský 
dar Ing. Václava Hodra a jeho syna. K tan-
ci a  poslechu hráli Muzikanti z  jižních 
Čech a  Křídlovanka. Po  šestnácté hodi-
ně se  očekávalo připlutí tří tabulí voru 
ze  Štěchovic. Za  aplaudování přihlížejí-
cích vor zakotvil u obecního parku. Byla 
to  ukázka toho, že  vltavané stále umějí 
vory klasickou metodou postavit i  řídit. 
Sobotní večerní a nedělní odpolední pro-
gram moderoval davelský občan Martin 
Kavan, známý z  televize pod jménem 
„Pošťák Ondra“. K  příjemnému průběhu 
oslav a  spokojenosti účastníků přispěli 
i členové Slavoje Davle a J. Laššák, kteří 
zajišťovali výborné občerstvení.
Výbor Vltavanu Davle děkuje členům, 
kteří se na oslavě a její přípravě jakým-
koli způsobem podíleli. Poděkování pa-
tří i  všem ostatním, kteří sponzorsky či 
jinak pomáhali. V neposlední řadě velký 
dík davelským i  mimodavelským obča-
nům za  jejich podporu a  hojnou účast 
v průběhu slavnosti.
Po  oslavách nesložíme ruce v  klín, ale 
budeme dál rozvíjet odkaz a  myšlenky 
zakladatelů Spolku Vltavan, hledat nové 
cesty k  uskutečňování našich cílů, pře-
dávat štafetu tradic a  soudržnosti dal-
ším, mladším generacím.

Výbor Vltavanu Davle
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V  sobotu 23. 9. pořádal Spolek Trepka 
za vydatné pomoci dobrovolných hasičů 
Davle hasících žízeň návštěvníků i hořící 
rekvizity čerstvé minihry Karla Ježdíka již 
tradiční slavnosti na počest patrona Čes-
ké země – svatého Václava. U  dobrého 
jídla a pití se tak již třetím rokem scházejí 
sousedé, přátelé i náhodní kolemjdoucí 
na kus řeči, za řemeslníky z Davle a okolí, 
i za zábavou a poznáním. 
Hlavním tématem letošních slavností byl 
Ostrovský klášter. Každý z nás ví, že exis-
tuje, téměř všichni vědí, že byl postupem 
času opuštěn, až z něj zbyly jen základy 
a něco, čemu by se dalo říkat 
kus zdi. Kdy, jak a  proč ale 
donedávna vědělo jen pár 
zasvěcenců a  lidí, co přečet-
lo brožuru o  Davli dál než 
na třetí stranu. Naštěstí jsme 
mohli požádat o  odbornou 
přednášku pravé znalce – 
pana Vančuru a  pana Vizne-
ra z  Jílovského muzea, kteří 
ochotně přikývli, a  přidal 
se  i  pan Slanec z  Vltavanu 
– a  tak vyrostl zanedlouho 
za vstupní brankou davelské-
ho parku malý kinostan s ko-
mentovaným promítáním.
Se  skvělým nápadem na  již 
zmíněnou hru přišel i  již zmí-
něný režisér a  ani záludná 
rýma či příšerné nervy ne-
mohly zabránit hercům, aby 
se s radostí nevrhli do horlivé-
ho nacvičování. Scházeli jsme 

se ve dne v noci, muži, ženy i děti, a snažili 
se nevnímat onen všudypřítomný hlas ří-
kající: to nevyjde, nemáte tu režiséra, zbý-
vá už jen týden, ten text neumíte, nebo 
došly vám slané tyčinky… Secvičování 
tak bylo opravdové drama.
Nechyběly ani tematické i  netematické 
dílničky pro děti zajišťující je nejen Hvoz-
dík a Daveláček. Nově přibyl i ekokoutek, 
kde se mohli dozvědět něco málo o od-
padech a potažmo o zdravém a planetu 
neznečišťujícím životním stylu.
Jsme tedy rádi, že se naše snaha opět vy-
platila a že se můžeme spolehnout na zá-

stupce městyse, kteří nám pomáhají rea-
lizovat tyto akce, a na Slavoj Davle, který 
nám poskytl hygienické zázemí.
Nelze zde vypsat všechny přátele, kteří 
nám s realizací pomáhali, ale jim i výše 
jmenovaným tímto moc děkujeme. 

Doufáme, že  jste si to  užili stejně jako 
my, a budeme se na vás těšit zase za rok 
(popřípadě na jiné v průběhu roku po-
řádané akci).

Amelie Tomanová, 14 let, 
členka Spolku Trepka, 
jinde neorganizovaná

 Svatováclavské slavnosti

Městys Davle získal v loňské repub-
likové soutěži Vesnice roku 2016 
„Diplom za  nehmotné kulturní dě-
dictví“ díky Spolku Vltavan Davle. 
Součástí tohoto ocenění byla i  fi -
nanční účelová dotace ve  výši 
20  000  Kč, která mohla být využita 
na  rozvoj péče o  kulturní dědictví. 
V rámci oslav 120. výročí vzniku Vl-

tavanu Davle nechal městys Davle 
ve  spolupráci s  Vltavanem Davle 
za  tuto fi nanční dotaci zpracovat 
grafi cký návrh, výrobu raznice a  ší-
fařské plakety. Vše bylo vyrobeno pa-
nem Petrem Kazdou z fi rmy Triga-K.

Vypořádání účelové dotace za účast ve Vesnici roku 2016
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Blíží se  konec roku 2017 a  přichází čas 
na  ohlédnutí a  malé bilancování toho, 
co přinesl. Letošní rok byl pro Spolek 
Daveláček velmi úspěšný a důležitý pro 
jeho další rozvoj a  působení. Úspěšně 
jsme se zapojili do dotačního programu 
fi nancovaného z  prostředků Evropské 
unie a  svým projektem „S  Daveláčkem 
pro rodinnou pohodu“ jsme natolik za-
ujali, že  jsme získali fi nanční podporu 
pro jeho realizaci. Pokládáme to za ve-
liký úspěch, protože podané žádosti 
neziskových organizací vždy mnohoná-
sobně převyšují možnosti fi nancování 
dotačních titulů z EU.
Díky úspěšnosti projektu jsme mohli za-
řídit své zázemí a od srpna 2017 máme 
krásné, částečně nově zrekonstruované 
prostory v budově úřadu městyse Davle 
v  horním patře. Prostory a  zázemí jsou 
pro nás velmi důležité, protože můžeme 
rozvíjet aktivity s dětmi a v rámci projek-
tu také s jejich rodiči. Děti u nás prožívají 
pravidelná odpoledne zábavy, desko-
vých her, různé kreativní dílničky s pod-
zimní a vánoční tematikou. V našich pro-
storách pořádáme a  budeme pořádat 
školení, v  měsíci listopadu to  byla na-
příklad fi nanční gramotnost, v  prosinci 
seminář o sociálním povědomí, v lednu 
pak seminář k  uživatelskému využití 
PC. Rodiny se  zde setkávají a  vzájemná 
komunikace pomáhá k  lepší socializaci 
rodin. Součástí kanceláře a herny je také 
malý sklad, kam můžeme umístit da-
rované věci ze  sbírek. Podobný prostor 
jsme také velmi postrádali, protože mů-
žeme uskladnit všechny darované věci.
Letošní sbírka oblečení a obuvi podzim/
zima 2017 byla velmi úspěšná. Naše 
sbírky oblečení nyní mohou probíhat 
celoročně právě díky našim prostorám. 
Děkujeme za  pomoc a  darování všech 
věcí, které jsou vždy správně využity 
a pomáhají dál.

Partnerství s  Nadačním fondem 

AVAST 

Díky Nadačnímu fondu AVAST a  jejich 
podpoře mohl Spolek Daveláček fi nanč-
ně podpořit mimoškolní činnost dětí 
ze znevýhodněných rodin v naší ZŠ Davle, 
ZŠ Štěchovice, MŠ Hradištko, ZŠ Slapy, ZŠ 

Jílové u Prahy, ZŠ Vrané nad Vltavou a ZŠ 
Mníšek pod Brdy. Nadační fond AVAST 
nám věnoval částku 40  000  Kč určenou 
na zájmovou činnost dětí. Jsme nesmír-
ně rádi za tuto podporu a děkujeme naší 
patronce Marcele Římalové. Mimoškolní 
činnost dětí je pro sociálně znevýhod-
něné rodiny velkou položkou v  jejich 
rozpočtu a  děti jsou proto o  možnost 
rozšířit si své zájmy a  dovednosti často 
ochuzeny. Díky Avastu jsme mohli zajis-
tit docházku na sportovní kroužky, výu-
ku na hudební nástroje, plavání ve škole 
a mnohé další. Děti tak získaly možnost 
trávit svůj volný čas hezky a podle svého 
zájmu. O podobnou podporu a fi nanční 
pomoc budeme dále usilovat, protože 
z našich fi nančních prostředků nemůže-
me dětem hradit jejich zájmové kroužky 
a rádi bychom jejich zájmy podporovali.

Čínská delegace v Davli

V  měsíci listopadu jsme měli možnost 
v Davli přivítat čínskou delegaci zástupců 
neziskových organizací. Podstatou schůz-
ky bylo případné navázání spolupráce 
s  českou neziskovou organizací v  rámci 
myšlenky obnovy hedvábné stezky. Při-
pravili jsme si prezentaci o nás a naší čin-
nosti a odpověděli jsme na mnoho jejich 
dotazů. Bylo to velmi zajímavé setkání.

Benefi ční koncert pro Daveláček

Před pěti lety v době adventu se něko-
lik dobrovolníků zapojilo do první cílené 
pomoci udělat dětem z  jedné rodiny, 
která byla v zoufalé životní situaci, hezké 

Vánoce a splnit dětem jejich přání. Z fi -
nanční podpory od  dárců se  nakoupily 
dárky, stromeček a děti z této rodiny pro-
žily opravdové vánoční svátky s  dárky 
od Ježíška. Tahle pomoc a myšlenka pak 
byla u zrodu vzniku občanského sdruže-
ní Daveláček, nyní už Spolku Daveláček. 
Pomohli jsme mnohým rodinám, a když 
se zastavíme u osudu právě té první ro-
diny, tak nyní žijí v mnohem lepších pod-
mínkách, otec rodiny si našel práci, mají 
lepší bydlení a životní úroveň. 
Činnost Spolku Daveláček je závislá 
na  darech a  pomoci od  našich dárců, 
kterým chceme za  jejich pomoc a  pě-
tiletou podporu poděkovat. Nesmír-
ně si veškeré pomoci vážíme. V  neděli 
17. prosince 2017 v 15 hodin jsme měli 
příležitost svou vděčnost vyjádřit na be-
nefi čním koncertě. 
Vystoupil pěvecký sbor Perperuna a Ma-
hulena Vondrášková – zpěv, Klára Leško-
vá – housle a Ondřej Zavadil – klavír.
Zaznělo několik krásných písní a koled, 
které nás naladilo na vánoční adventní 
čas. Je mnoho lidí, kteří nás podporují 
již pět let, bez pomoci lidí dobré vůle 
bychom nemohli pomáhat.
Všem čtenářům přejeme krásné, požeh-
nané a  šťastné vánoční svátky a  v  no-
vém roce pevné zdraví, štěstí, životní op-
timismus, radost, úsměv, naději a víru. 

Těšíme se na setkání s vámi.
Spolek Daveláček

O naší další působnosti a všechny aktu-
ální informace se dočtete na webových 
stránkách www.davelacek.cz 

Daveláček

Aktuálně z místních spolků
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Po  oslavách 130. výročí trvání našeho 
hasičského sboru v Davli dne 24. 6. 2017, 
o  kterém jsme informovali v  minulém 
čísle Soutoku, činnost našeho spolku 
neustala. Na přelomu července a srpna 
jsme společně vyrazili na  každoroční 
soustředění do obce Tři Studně na Vyso-
čině, kde jsme spolu s našimi rodinami 
strávili prodloužený víkend plný výletů 
a zábavy. Společně a pohodově stráve-
ný čas jsme využili k tomu, abychom si 
zasportovali, popovídali a  naplánovali 
další činnost po zbytek roku.
Poslední prázdninový pátek jsme uspo-
řádali koncert kapely Brutus na  hřišti 
Slavoje. Bohužel velmi nevlídné počasí 
se  projevilo v  návštěvnosti a  děkuje-
me všem houževnatým návštěvníkům, 
že  přišli, protože bez nich by  zábava 
nebyla, ale rozhodovalo se i o případné 
budoucnosti této tradiční veselice.
V  sobotu 23. září jsme pomohli kama-
rádům ze  Spolku Trepka s  organizací 
3. ročníku Svatováclavských slavnos-
tí. Na  slavnostech jsme mohli navští-
vit trhy s  místními řemeslníky, umělci 
a  místními prodejci nejen lokálních 
dobrot, ale byl pro návštěvníky připra-
ven i bohatý kulturní program na téma 
Ostrovský klášter, kde pan kronikář Van-
čura a pan Vízner z muzea Jílové u Prahy 
měli na uvedené téma přednášky a naše 
spolky připravily divadelní skeč o  zalo-
žení kláštera v  režii našeho pokladníka 
a ochotníka Karla Ježdíka.
Po  skončení voleb 21. 10. od  14 hodin 
jsme ve  spolupráci s  kulturní komi-
sí městyse uspořádali Drakiádu. Sešlo 
se  nás díky příznivému počasí opět 
hodně, kdo si počkal na  poryv větru, 

mohl vypustit své draky. Odhadovaná 
návštěvnost byla jistě přes 100 zúčastně-
ných. Díky podpoře Řeznictví a  uzenář-
ství U Dolejších si děti mohly opéci buřty. 

Výbor SDH Davle

Lampionový průvod 2017

Na  začátku listopadu jsme zajišťova-
li technickou přípravu a  občerstvení 
pro lampionový průvod pořádaný MŠ 
společně se  ZŠ v  Davli. Jako každý rok 
tak i letos se zúčastnil velký počet žáků 
základní školy a dětí z místní mateřské 
školy, které jako vždy doplňují jejich 
rodiče a  další příznivci. Ve  večerním 
průvodu se  zase rozsvítily lampiony 
účastníků, které prosvítily celou délku 
průvodu. Jak už jsem si všiml, tak i tady 
pokrok běží dopředu, a  to  v  lampio-
nových technologiích, kdy už lampio-
ny účastníků byly vybaveny různými 
úspornými světýlky a  baterkami, tak-
že už nebylo možné vidět situaci, kdy 
lampion náhle vzplanul, a  dítko mělo 
bohužel oči pro pláč. No prostě pokrok 
nezastavíš. Po  příchodu celé skupiny 
do  areálu parku sbor začal ve  velkém 
tempu uspokojovat potřeby a požadav-
ky všech účastníků průvodu. Jako každý 
rok tak i letos byly připraveny špekáčky 
na opékání na otevřeném ohni, teplý čaj 
pro zahřátí. Naše občerstvení bylo dopl-
něno o další výtečné pochoutky – guláš 
a samozřejmě nesměl chybět teplý ná-
poj, který je v tuto dobu velice oblíben. 
Po  přibližně jedné hodině intenzivní 
práce ve stánku se dav rozešel do svých 
domovů a my jsme se pustili do uklízení 
této tradiční akce. Hurá, tak zase za rok.

Adventní trhy 2017

Tentokrát o  týden dříve před prvním 
adventním víkendem uspořádal městys 
Davle ve  spolupráci s  místními spolky 
SDH Davle, Spolek Trepka a  Daveláček 

další ročník Adventních trhů v  davel-
ském parku. Na  tuto akci byli opět při-
zváni trhovci místní i z nedalekého okolí, 
kteří se  chtěli prezentovat prodejem 
vlastních (ručních) výrobků. Nejzajíma-
vějším stánkem letošních trhů byl stánek 
uměleckého kováře, který se  prezento-
val moc pěknými výrobky a  samozřej-
mě předvedl i kus ze svého umění v pří-
mém přenosu, a to přímo na trzích. Dále 
se  zde prezentovaly pořádající spolky, 
které mohli fi nančně podpořit jejich 
příznivci za produkty, které si každý spo-
lek pro své příznivce připravil, případně 
lahodné nápoje. Letos náš spolek opět 
nabídl výborný vánoční punč, který pod 
vedením našeho varmistra Libora vyladil 
v nápoj lahodně vonící a chutnou tekuti-
nu, a jelikož se počasí letos pohybovalo 
těsně nad 0 stupni Celsia, tak právě hlav-
ním hitem byly tyto teplé nápoje, které 
pomáhaly rozehřát všechny návštěvníky, 
ale i  stánkaře. Společně celá akce pro-
běhla v poklidném vánočním duchu bez 
větších problémů a hlavně k plné spoko-
jenosti všech návštěvníků, kteří si přišli 
užít tuto společnou kulturní akci a mohli 
si odnést nějaké drobný vánoční dárek 
pro své nejbližší.

Technická pomoc při rozsvícení vá-

nočního stromku 2017

Při letošním rozsvícení vánočního stro-
mečku jsme se  účastnili v  omezeném 
počtu, jelikož máme opravdu hodně 
zajištění místních akcí a pořádání vlast-
ních, tak jsme si letos chtěli užít společ-
ně tuto předvánoční akci bez větších 
povinností. Proto jsme pouze přislíbili 
ozvučit vánoční koncert místní ZŠ tak, 
aby všichni návštěvníci jasně slyšeli 
a mohli se přidat zpěvem k vánoční at-
mosféře rozsvěcení davelského vánoč-
ního stromku.

Václav Nepraš

Dovolte mi vás v  krátkosti seznámit 
s  činností Sboru dobrovolných hasi-
čů ve  Sloupu v  průběhu letošního léta 
a podzimu. 
V  sobotu 12. srpna jsme uspořádali 
na  sloupeckém hřišti 4. ročník slav-

ností piva, fotbalu a  muziky. Dopoled-
ne proběhl fotbalový turnaj starých 
gard, kterého se  zúčastnilo pouze pět 
týmů z  blízkého okolí.  Zvítězili domácí 
ze  Sloupu. Odpoledne zahrála k  tanci 
a  poslechu kapela Kikband, kterou ve-

čer vystřídala diskotéka dj Hoppy. Širo-
ká byla i  nabídka piv od  partnera akce 
pivovaru Staropramen. 
Druhá zářijová neděle patří ve  Sloupu 
již tradičně Memoriálu Jaroslava Za-
jíčka v  požárním útoku mladých hasi-

SDH Davle

Akce SDH Sloup – léto a podzim 2017
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Od  posledního příspěvku jsme vyjeli 
k  šesti událostem, kdy se  jednalo pře-
vážně o  plané poplachy z  důvodu ne-
ohlášeného pálení. Na  níže uvedeném 
odkazu můžete vyplnit údaje o  vašem 
pálení (datu, zabezpečení, rozsahu) 
a  my vás pak nepřijedeme nečekaně 
navštívit za doprovodu modrých světel 
a sirény. https://paleni.izscr.cz/

Výjezdy:

20. planý poplach, požár lesa, Davle 
na plazech 8. 7. 17:00–17:42, 1+2
21. planý poplach, požár lesa, Petrov – 
Chlomek 29. 7. 20:41–21:21, 1+1
22. planý poplach, požár bytu, 12. 
8., 21:38–21:50, 1+3 – naštěstí šlo jen 
o spálenou večeři

JSDH

čů. 10.  září se  k  nám sjelo 22 družstev 
mladých hasičů, aby poměřila své síly 
v  královské disciplíně – požárním úto-
ku. V  kategorii mladších předvedli nej-
rychlejší útok domácí Sloupu A s časem 
21,21 s. V kategorii starších opět bodo-
vali kamarádi z  Kostelce nad Černými 
Lesy 18,88 s., kteří si po  roční odmlce 
opět odvezli putovní pohár. Celý den tr-
pělivě malovala dětem na obličeje naše 
hasička Kačka Dufková, které moc děku-
jeme. 
Mladí hasiči absolvovali tradiční pod-
zimní Závod požární všestrannosti, kte-
rým začíná nový ročník celostátní hry 
Plamen. V sobotu 7. října je uvítalo Jílo-
viště, kde pořadatelé přichystali pěkné 
zázemí a trať. Mladší obsadili 4., 6. a 15. 
místo z  23 hlídek, starší potvrdili roli 
favorita a přes nesestřelených šest špa-
líčků u  stanoviště vzduchovek obsadili 
1. místo ze 17 hlídek s nejlepším časem 
trati. 
Soutěžní družstva dospělých závodila 
také celou sezonu. Děvčata se  zúčast-
nila celkem 16 závodů. V  jedenáctiko-
lové Krušnohorské lize obsadily dívky 
celkově 3. místo. Nejlepší čas letošní se-
zony zaběhly v Jimlíně a na Brdské lize 
v Tochlovicích 16,76 s. Účastnily se také 
Extraligy ČR. Kluci se zúčastnili 19 závo-
dů. V  deseti kolech Krušnohorské ligy 
se  umístili na  celkovém 8. místě. Nej-

lepší čas zaběhli na  tři hadice B ve Štr-
bicích 17,75 s. Účastnili se také Extraligy 
ČR, Fire Night Cupu, Brdské a Táborské 
hasičské ligy. 
V listopadu chystáme pravidelnou pod-
zimní brigádu na úklid hasičské zbrojni-
ce a jejího okolí. 25. listopadu nás čeká 
každoroční zhodnocení sportovní se-
zony mladých hasičů (Sloupecký hasič) 
a  sportovních družstev v  restauraci 
U Petra na Hradišťku. A první adventní 
neděli připravíme stejně jako v  minu-

lých letech slavnostní rozsvícení vánoč-
ního stromu u hasičské zbrojnice (3.12. 
od 17 hodin), na které byly srdečně zvá-
ni všichni občané nejen ze Sloupu. Do-
volte mi popřát vám všem krásné a klid-
né prožití vánočních svátků a příjemný 
vstup do nového roku 2018. 
Bližší informace o našich aktivitách na-
jdete na www.sdhsloup.cz. 
Zapsala Sváťa Chrastilová, kronikářka 
sboru 

Aktuálně z místních spolků
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23. požár chaty, Štěchovice Masečín 
6. 10., 14:25–15:52, 1+3
V pátek 6. října jsme v popoledním čase 
vyrazili vypláchnout pavučiny z proud-
nic. Na  likvidaci požáru v  chatové ob-
lasti v  Masečíně jsme spolupracovali 
s jednotkou z Jílového a Štěchovic. Ná-
sledoval návrat na základnu. 
24. + 25. technická pomoc, Davle 
14. 10., 1+3
Sobota 14. 10. byla ve znamení záchrany 
zvířat. V půl jedenácté dopoledne jsme 
vyjeli k záchraně labutě, která se zamo-

tala do vlasce. Ve spolupráci s jednotkou 
z Jílového jsme labuť odchytli a z vlasce 
osvobodili. O  tři hodiny později jsme 
zachraňovali srnu, která byla odhodlá-
na proskočit plotem, nicméně to nebyla 
žádná modelka, jak si asi sama myslela, 
a v díře zůstala. Jednotka provedla na-
střihnutí plotu pomocí pákových kleští 
a srna byla osvobozena. 
Revize komínů

Teď trochu prevence – těm, kdo ne-
mají platnou revizi komínového těle-
sa, připomínám urychlenou nápravu. 

V  případě problému je doklad o  revizi 
fundamentální pro kompenzaci škod 
vyplácených pojišťovnou. Prosíme ne-
berte to na  lehkou váhu, výjezdy k po-
žárům od komínů jsou naše nejběžnější.

Zákon č. 133/1985 Sb. o požární ochra-
ně a k němu vydaná prováděcí vyhláška 
č. 34/2016 Sb. o čištění, kontrole a revizi 
spalinové cesty nařizuje následující:

Ing. Alexander Sedláček, velitel JSDH 
Davle

výkon

připojeného

spotřebiče

paliv

činnost

druh paliva připojeného spotřebiče paliv

pevné kapalné

plynnéceloroční 

provoz

sezonní 

provoz

celoroční 

provoz

sezonní 

provoz

do 50 kW včetně čištění spalinové cesty 3× za rok 2× za rok 2× za rok 1× za rok 1× za rok

do 50 kW včetně kontrola spalinové cesty 1× za rok 1× za rok 1× za rok

nad 50 kW čištění a kontrola spalinové cesty 2× za rok 1× za rok 1× za rok

Vybavení zásahové jednotky Davle 

izolovanými přetlakovými dýchacími 

přístroji 

Zásahová jednotka SDH Davle je 
díky podpoře Středočeského kraje 
od  prosince vybavena čtyřmi izo-
lovanými přetlakovými dýchacími 
přístroji PSS 4000 od  firmy Dräger. 
Naše jednotka byla jako jedna z po-
sledních vybavená podtlakovými 
dýchacími přístroji spadajícími pod 
stanici HZS Jílové u  Prahy. Žádost 
o podporu na Středočeský kraj jsme 
podali v  dubnu 2017 a  v  červenci 
nám byla dotace přidělena. Po pod-
pisu smlouvy se  Středočeským kra-
jem jsme provedli průzkum trhu 
a  na  základě nabídek specializova-
ných prodejen jsme dne 11. 10. 2017 
udělali objednávku u  firmy Duffek, 

s.r.o., kde jsme objednali čtyři kusy 
izolovaných přetlakových dýcha-
cích přístrojů za  cenu 153  132  Kč. 
Dotace činila více než 90  %, resp. 
138  132  Kč. Zbylou částku doplatil 
městys Davle jako svou spoluúčast. 
Dne 24. 11. 2017 byly přístroje pře-
dány do užívání. Izolované přetlako-
vé dýchací přístroje jsou umístěny 
v zásahových vozidlech JSDH Davle, 
kde budou sloužit k  ochraně hasi-
čů při zásazích. Vzhledem k  tomu, 
že  není možné poděkování napsat 
na  dýchací přístroje, tak ho uvádí-
me zde: „Vybavení zásahové jednot-
ky Davle izolovanými přetlakovými 
dýchacími přístroji bylo realizováno 
s  finančním přispěním Středočeské-
ho kraje“.

 Jaromír Němec

Dýchací přístroje



18 Soutok 3/2017

Z obce

V loňském roce jsme podávali žádost 
o  možné přidělení finančních pro-
středků na Středočeský kraj na opra-
vu železného nýtovaného mostu 
v  Davli. Most byl postaven v  roce 
1905. Ještě v  minulém desetiletí 
most patřil do  majetku Středočes-
kého kraje a  v  roce 2005 byl daro-
ván obci Davle. Most byl naposledy 
ošetřován a  opravován před 20 lety. 
Na  opravu mostu se  nám pak poda-
řilo získat z  rozpočtu Středočeského 
kraje individuální neinvestiční do-
taci v  maximální výši 5  324  000  Kč. 
Výběrového řízení na  veřejnou za-
kázku malého rozsahu se  zúčastnily 
čtyři firmy, z  nichž nejvhodnější na-
bídku s  nejnižší nabídkovou cenou 
5 048 199,99 Kč podala firma IM-stav 
Praha s.r.o. (IČ: 26465728). Předmě-

tem akce bylo provedení nového 
nátěru železného nýtovaného mostu 
v Davli a výměna dřevěné mostovky. 
Stávající nátěr byl již značně dožilý, 
na exponovaných místech vůbec ne-
byl. Konstrukce byla napadena koro-
zí v  některých místech i  hlubokou. 

Pro zachování živnosti konstrukce 
bylo nutné ji ochránit před povětr-
nostními vlivy a zabránit další korozi.
K  předání staveniště a  zahájení pra-
cí došlo 14. 3. 2017. Aby bylo možno 
práce provést, bylo pod most zavěše-
no lešení a vystavěno až k horní části 

konstrukce a  celé oplachtováno. Jeli-
kož bylo nutné zachovat průjezd říč-
ní dopravy pod mostem, byly práce 
prováděny na  tři etapy, vždy po  jed-
nom mostním poli. Po skončení prací 
na jednom poli bylo lešení rozebráno 
a přesunuto na další pole.
Stávající konstrukce byla zbavena 
rzi tlakovým otryskáním křemičitým 
pískem. Konstrukce byla očištěna tla-
kovým vzduchem. Místa nejvíce po-
škozená korozí byla ručně natřena 
dvou komponentním vysokosušino-
vým epoxidovým nátěrem s obsahem 
hliníkového pigmentu, SigmaCover 
690. Následně byl celý most poté dva-
krát nastříkán dvoukomponentním 
vysokosušinovým polyuretanovým 
nátěrem s  antikorozním pigmentem 
zinkfosfátem, SigmaFast 210HS, v  cel-
kové tloušťce 240 μm suché vrstvy. Aby 
bylo možné práce provést i  pod mos-
tovkou, byla vždy rozebrána a  opět 
složena. Po skončení prací na nástřiku 
bylo možno vyměnit dosloužilou mos-
tovku za novou. Ta je složena z dřevě-
ných fošen. Staré byly demontovány 
a  nahrazeny novými modřínovými 
tlakově impregnovanými. Slavnostní 
ukončení projektu za  účasti místních 
obyvatel proběhlo 12. září 2017. K pře-
vzetí stavby došlo 25. 9. 2017.

Oprava železného nýtovaného mostu v Davli

Co se děje kolem nás
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V  lednu 2017 jsme podávali žádost 
o  možné přidělení fi nančních prostřed-
ků z  Ministerstva pro místní rozvoj 
na  opravu rozpadajících se  Božích muk 
ve  Sloupu. Kříž byl rozlomený, chybě-
lo tělo Krista, byl polorozpadlý pilíř. 
Na základě bodového ohodnocení jsme 
v květnu získali tzv. registraci akce, která 
nám určovala podmínky, za kterých zís-
káme rozhodnutí o přidělení fi nančních 
prostředků. V červnu proběhlo výběrové 
řízení, které vyhrála fi rma Vladimír Pešata 
za celkovou částku 82 900 Kč. V červenci 
jsme získali z  ministerstva „Rozhodnutí 
o  přidělení dotace“ ve  výši 56  000  Kč. 
Na základě zjištění stavu Božích muk na-
vrhl Vladimír Pešata zhotovení nového 
kamenného podstavce a  nový litinový 
kříž s pozlaceným Kristem. Celá akce je 
již zrealizována, a proto máme ve Slou-
pu již krásná nová Boží muka. 
Projekt Boží muka ve  Sloupu byl reali-
zován za  přispění prostředků státního 
rozpočtu ČR z  programu Ministerstva 
pro místní rozvoj.

Nakoupit drobné dárečky a  vánoční 
dekorace, zakousnout něco dobré-
ho, ochutnat svařák a  hlavně se  nala-
dit vánoční atmosférou a  popovídat 
se sousedy. Kde jinde než na tradičních 
vánočních trzích! Ty letošní davelské 
se konaly před začátkem adventu v so-
botu 25. listopadu. Parkem se rozezněly 
koledy a  zaplnily ho stánky s  různoro-
dou nabídkou šperků, keramiky, hraček, 
vánočních přání, dekorací a  drobných 
dárků. Nechyběly živé ryby, med, pala-
činky a tradiční svařák. O vynikající ob-
čerstvení se postarali hasiči SDH Davle 
a  Taverna Thessaloniki, která nabízela 
známé a výborné řecké speciality. Spo-
lek Trepka připravil pro návštěvníky 
kreativní dílničku. Počasí bylo na  ob-
jednávku, protože po  ukončení trhů 
se  z  nebe spustil déšť. Třetí ročník da-
velských vánočních trhů se vydařil.

Děkujeme všem prodejcům, že se trhů 
zúčastnili, a děkujeme organizátorům 
městyse Davle, SDH Davle a  místním 
spolkům Daveláček a Trepka, které da-
velské vánoční trhy uspořádaly. Podě-
kování náleží i  dětem z  naší základní 
školy, které vyzdobily park a  vyrobi-
ly krásné kreativní vánoční ozdoby 
na  stromy. Davelský park se  opět stal 
místem příjemného sousedského se-
tkávání a na vánočních trzích se uvidí-
me zase až za rok.

MIKULÁŠSKÁ

První adventní neděle patřila v  Davli 
dětem. Městys Davle uspořádal tra-
diční mikulášskou s nadílkou. Pro děti 
bylo připraveno pohádkové hudební 
pásmo Vánoční andílek. Andílek a pas-
týř provázeli povídáním o  vánočních 
tradicích, symbolech a  zvycích. Děti 

se dozvěděly mnoho zajímavého, spo-
lečně si zazpívaly koledy, plnily vánoč-
ní úkoly a staly se součástí vánočního 
vyprávění. V  závěru programu přišel 
Mikuláš s  čertem, kteří měli pro děti 
připravené vánoční balíčky s nadílkou. 
Nejdříve si je však děti musely zaslou-
žit a  zazpívat koledu nebo jinou pís-
ničku. Děti se moc snažily a zazpívaly 
mnoho známých i  neznámých písni-
ček, které všechny moc potěšily. Miku-
láš odcházel z Davle velmi spokojený, 
jaké tady máme úžasně šikovné a milé 
děti, a čert částečně zklamaný, proto-
že do  pekla nemohl z  Davle nikoho 
odnést. Na  závěr se  Mikuláš s  čertem 
s  dětmi fotografovali a  přislíbili ná-
vštěvu v příštím roce.

Poděkování ZŠ Davle

Ráda bych jménem kulturní komi-
se městyse Davle velmi poděkova-
la za  spolupráci se  Základní školou 
v Davli. Našim dětem i paní učitelkám, 
které se každý rok zapojují do vánoční 
výzdoby v  obci. Děti vyrábějí krásné 

Boží muka ve Sloupu

VÁNOČNÍ TRHY V DAVLI
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vánoční ozdoby, kterými nazdobí stro-
my v  parku, a  díky nim dostává park 
jedinečnou vánoční atmosféru. Kaž-
dý rok můžeme obdivovat kreativitu 
paní učitelek, které s dětmi různorodé 
a vždy velmi nápadité a krásné vánoč-
ní ozdoby vyrábějí. 
Děti se  podílejí také na  vánoční vý-
zdobě společenského sálu Hotelu 
Pivovar a  jejich obrázky s vánoční te-
matikou jsou každý rok krásné a origi-
nální. Letošní obrázky andělů, čertů, 
sněhuláků a  sněhových vloček se  dě-
tem moc a moc povedly a udělaly nám 
dospělákům velikou radost. Potěšily 
návštěvníky mikulášské a Kafíčka. Dě-
tem a  paní učitelkám moc a  moc dě-
kujeme, máte náš velký obdiv.

Jana Slancová

KAFÍČKO nejen pro seniory

Advent je začátek liturgického roku, 
období čtyř neděl před vánočními svát-
ky. Je to  doba radostného očekávání 
příchodu Spasitele, duchovní přípravy 
na  Vánoce, doba rozjímání, zklidnění 
a dobročinnosti. Dříve to byla také doba 
postní, kdy byly zakázány veškeré zába-
vy, tanec a zpěv, což dnes již neplatí. 
Městys Davle v toto slavnostní advent-
ní období pořádá pravidelné vánoční 
Kafíčko nejen pro seniory. To  letošní 
bylo součástí první adventní neděle. 
Ve  společenském sále zazněl hudeb-
ní pořad plný známých staročeských 
kabaretních písní Točte se, pardálové 
z dílny Hudební agentury Petra Kubce.
Slyšeli jsme mnoho krásných melo-
dií, které si přítomní zazpívali spo-

lečně, protože kdo by  neznal známé 
hašlerovky jako například Ta naše 
písnička česká a Já mám holku od Od-
kolků nebo Pětatřicátníci a  mnohé 
další melodie, které v  tento večer za-
zněly. V  hledišti bylo vidět a  slyšet, 
že se představení moc líbilo a přispělo 
k  hezké a  hlavně pohodové vánoční 
atmosféře.
Protože ke  kafíčku patří i  něco slad-
kého, nechyběly vynikající koláčky 
ze  Staročeské pekárny, s. r. o., které 
zajistila Jana Cerhová, které moc dě-
kujeme. Děkujeme Hudební agen-
tuře Petra Kubce, který již několik let 
zajišťuje program na  vánoční Kafíčko 
a  jeho představení jsou velmi oblíbe-
ná. Těšíme se  s  ním na  setkání za  rok 
opět v adventním čase.
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 Celý podzim nás v  centru Davle obtě-
žuje skupina prasat divokých. Jedná 
se  o  vůdčí samici se  čtyřmi mladými. 
Procházej se  po  Davli od  ČOV, hřiště 
TJ Slavoj Davle, ulici Ve Skalkách, Na Vi-
nicích a  na  Sídlišti. Řešení je velmi slo-
žité. Přestože je možné požádat o  lov 
na nehonebních pozemcích, tak v loka-
litě, kde se prasata pohybují, je to z bez-
pečnostních důvodů neproveditelné 
(foto: J. Matějčková).

V sobotu 16. 12. došlo k otevření mos-
tu Vltavanů pro osobní automobily. 
Provoz je řízený semafory . Nákladní 
automobilová doprava je stále vylouče-
na. Autobusová linka 444 bude nadále 
jezdit podle výlukového jízdního řádu, 
tj. v pracovní dny k lávce pro pěší – Sta-
rý davelský most, o  víkendech pouze 
do zastávky Davle, Sázava. Svoz komu-
nálního odpadu bude též nadále probí-
hat tak, že svozovým dnem pro Sázavu 
bude středa. 

Divoká prasata už i v centru městyse

Most Vltavanů 
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Kalendárium
Leden 2018

13. 1. – návštěva Náprstkova muzea (výlet za indiány) – orga-
nizuje Spolek Trepka

Únor 2018

24. 2. – hasičský ples, od 20 hod. – Hotel Pivovar, Davle
10.  2. – masopust – průvod Davlí, Davle

Březen 2018

3. 3. – ples Spolku Vltavan Davle, od 20 hod. – Hotel Pivovar, 
Davle
– Karneval – Hotel Pivovar, Davle 
– Vítání občánků – Obřadní síň městyse Davle, Davle

Duben 2018

16. KAFÍČKO nejen PRO SENIORY – Hotel Pivovar, Davle 
30. 4. – čarodějnice – v parku v Davli a u hasičárny ve Sloupu, 
Davle – Sloup

Květen 2018

noční útočení v  JZD ve  Sloupu (soutěž v  požárním útoku), 
Davle – Sloup

Červen 2018

dětský den – v parku v Davli
ekofest – v parku v Davli
ukončení sezony TJ Slavoj Davle, hřiště TJ Slavoj Davle

Červenec 2018

garage – hřiště TJ Slavoj Davle
davelské koupání v řece – u parku v Davli

Srpen 2018

slavnosti piva a fotbalu, Davle – Sloup
31. 8. – Brutus – hřiště TJ Slavoj Davle

Září 2018

Memoriál Jaroslava Zajíčka ve Sloupu (požární sport pro děti), 
Davle – Sloup
22. 9. – Svatováclavské slavnosti – v parku v Davli

Říjen 2018

20. 10. – drakiáda – polní cesta Davle – Měchenice

Listopad 2018

– lampionový průvod – od MŠ Davle do parku v Davli 
24. 11 – adventní trhy v parku v Davli
– čtvrtek před první adventní nedělí – rozsvěcení vánočního 
stromečku – park v Davli

Prosinec 2018

1. 12. 2018 – mikulášská besídka – Hotel Pivovar, Davle
– 17. KAFÍČKO nejen PRO SENIORY – Hotel Pivovar, Davle
Prosinec 2018 (přes vánoční svátky) výstava betlémů – Ob-
řadní síň městyse Davle


